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fra 

mødet i Kontaktforum, Handicapområdet 

8. juni 2011 kl. 13:00 
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Tilstede: Birgit Hagen, Ole Matthesen, Ralph Jørgensen, Kurt Weber, Niels Callesø, Anne 
V. Kristensen, Charlotte Josefsen og Kristine Brodam. 
 
Der var afbud fra Alice Sørensen, Marianne Carøe og Jens Holst.  

1-30-73-25-07 

1. Godkendelse af referat 

Referatet blev godkendt med følgende bemærkninger: 
- sekretæren for udvalget vil fremadrettet indkalde punkter til dagsordenen fra forum-
mets medlemmer 
- der fastlægges et emne for hvert møde. På næste vil formanden for Høreforeningen, 
Søren Dalmark, holde et oplæg.  
- sekretæren undersøger om der er mulighed for at indkalde suppleanter.   
 
1-30-73-25-07 

2. Svar fra Socialministeren 

 Kontaktforummet konkluderede, at det var det svar, der kunne forventes, og udtrykte i 
den sammenhæng ærgrelse, idet kontaktforummet ikke mente, at ministeren havde for-
holdt sig til indholdet i brevet.  

 Charlotte Josefsen orienterede om, at der er nedsat en arbejdsgruppe med deltagelse af 
kommuner og Region Midtjylland, der skal undersøge mulighederne for at ansøge om 
midler fra den pulje på 150 mio. kr. som socialministeren nævner i sit brev. Midlerne er 
afsat i forbindelse med finansloven 2011.  

1-01-73-26-07 

3. Orientering om kapacitetstilpasning på de regionale døgntilbud til midlertidig 
intensiv rehabilitering af borgere med svære og middelsvære senhjerneskader 

 Charlotte Josefsen orienterede om kapacitetstilpasningerne på de regionale rehabilite-
rings døgntilbud til senhjerneskadede, herunder om afviklingen af de midlertidige pladser 
på Fogedvænget.  

 Derudover oplyste Charlotte Josefsen, at Århus Kommune har nedsat en arbejdsgruppe, 
der skal koordinere indsatsen for senhjerneskadede. Region Midtjylland er i dialog med 
Århus Kommune om dette initiativ. Derudover er regionen i dialog med Holstebro vedrø-
rende lukningen af AU-centret. Charlotte Josefsen oplyst, at da Holstebro Kommune 
hjemtog tilbuddet var belægningen på 100%. Nu 6 måneder senere står tilbuddet til luk-
ning.  

1-30-73-25-07 



 3 

4. Orientering om arbejdet med Rammeaftalen 2012 

 Charlotte Josefsen orienterede om, at den generelle tendens er, at kommunerne afvikler 
pladser. Undtagelsen er dog autismeområdet, hvor kommunerne opjusterer. På børne- 
og ungeområdet er belægningen nu omkring 100% samlet set, hvor den tidligere har 
været på optil 125%.  

 Charlotte Josefsen oplyste, at på grund af udviklingen på det sociale område overvejer 
ledelsen på psykiatri- og socialområdet fordelene ved stordrift. Der arbejdes aktuelt på 
sammenlægning af 4 tilbud. Ved sammenlægning skal forståes en organisatorisk sam-
menlægning. Der vil ikke blive flyttet mursten.  

1-30-73-25-07 

5. Opfølgning på temadag med KKR 

 Tilbagemeldingen fra kontaktforummet var positiv og især brugervinklen på de forskelli-
ge workshops var kontaktforummet glade for. Kontaktforummet bad derfor om, at der 
også på kommende temadage inddrages brugere i oplæggene.  

1-30-73-25-07 

6. Fællesmøde med forstanderne den 14. september 2011 

 Der var i kontaktforummet et ønske om, at fællesmødet afholdes på en måde, så 
medlemmerne får bedre mulighed for at gå i direkte dialog med forstanderne. Det blev 
aftalt, at administrationen udarbejder et forslag til en model for dagen. Modellen sendes 
så i høring på mail til forummets medlemmer.  

 Kontaktforummet foreslår derudover at det regionale kontaktforum på psykiatriområdet, 
samt medlemmer af regionsrådet inviteres til fællesmødet.  

 Forummet foreslog etik, som et muligt tema for dagen.  

1-30-73-25-07 

7. Dialogmøde med repræsentanter fra kommunerne 

 Kontaktforummet godkendte forslag til mødet, samt udvidelse af mødetidspunktet.  

1-30-73-25-07 

8. Eventuelt 

Charlotte Josefsen orienterede kort om dimensioneringen af pladser på det sikrede om-
råde. Da den kriminelle lavalder blev sænket til 14 forventede Socialministeriet, at der 
ville blive behov for 26 ekstra pladser i Danmark. Indtil nu er det kun et meget mindre 
antal unge under 15 år som har værepå en sikret institution i Danmark. Der kan derfor 
være behov for at afvikle enkelte af de pladser, der oprindeligt var tiltænkt. Region Midt-
jylland var tildelt 5 ekstra pladser. 
 
Ralph Jørgensen fortalte, at Bedre Psykiatri nu er oppe på 7000 medlemmer. Ralph Jør-
gensen oplyst videre, at han og Jan Andersen fra det regionale kontaktforum på  
Psykiatriområdet er udpeget som medlemmer af den regionale arbejdsgruppe vedrøren-
de anti-stigmastiseringskampagnen.  
 
 


